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Spørgsmål nr. 52 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren præcisere, i hvor høj grad stigningen af besid-
delse af peberspray er begrundet i pebersprays, der ikke er er-
hvervet fra en dansk butik? Spørgsmålet stilles i forlængelse af 
Rapport om erfaringerne med pebersprayordningen, jf. REU 
alm del - bilag 596, folketingsåret 2019-20.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at det ikke er muligt at opgøre antallet 
af borgere, der har erhvervet sig en peberspray uden tilladelse 
fra politiet, idet den gældende pebersprayordning indebærer, at 
enhver person, der er fyldt 18 år, uden tilladelser og uden van-
delsgodkendelse kan erhverve en peberspray, jf. § 2 h, stk. 1, i 
lovbekendtgørelse nr. 920 af 29. august 2019 om våben og ek-
splosivstoffer m.v. (våbenloven). 
 
Ordningen stiller endvidere ikke krav om mærkning eller regi-
strering af den enkelte peberspray.  
 
Rigspolitiet bemærker, at det kræver tilladelse fra Politiets Ad-
ministrative Center (PAC) at importere en peberspray, der ikke 
er købt her i landet. Rigspolitiet har til brug for besvarelsen ind-
hentet en udtalelse fra PAC, der har oplyst, at PAC fra oktober 
2018 til medio oktober 2020 har modtaget 66 ansøgninger om 
tilladelse til import af peberspray. Samlet er der blevet ansøgt 
om tilladelse til at importere 62.400 stk. peberspray. 
 
Syv ud af de 66 ansøgninger har været fra privatpersoner, hvil-
ket har resulteret i fem tilladelser til privatpersoner til samlet 20 
stk. peberspray.  
 
Rigspolitiet kan endvidere henvise til rapporten om erfaringerne 
med pebersprayordningen, afsnit 4.4.2. side 15, hvor det frem-
går, at nogle politikredse har påpeget, at der i kredsen er konsta-
teret en stigning i antal sager om ulovlig import af peberspray 
til Danmark.” 
 

 
 
 

 

 


